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OBEC Lovinobaňa SNP 356/1, 985 54 Lovinobaňa 

 

Z á p i s n i c a   č. 6/2022 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného dňa 14. septembra 2022 o 17.05 h. 
 

 

Program: 

 
1. Otvorenie. 

2. Určenie overovateľov zápisnice, návrhovej komisie. 

3. Kontrola plnenia uznesení. 

4. Správa o činnosti OR. 

5. VZN č. 3/2022 o určení výšky príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov v školách 

a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Lovinobaňa. 

6. Monitorovacia správa programovacieho rozpočtu k 30. 6. 2022. 

7. Rozpočtové opatrenie č. 4/2022. 

8. Ţiadosť Kataríny Zvarovej, Fučíkova 17/6, Lovinobaňa a Anny Berackovej, Fučíkova 17/6, 

Lovinobaňa o prenájom miesta na parkovanie osobného motorového vozidla pred 48 bytovým 

domom na parcele č. 1089/1 v majetku obce. 

9. Nájom (predaj) pálenice v Uderinej pre lesnú spoločnosť Ţičovská. 

10. Úhrada nevyčerpanej dovolenky starostu. 

11. Záver 

 

Prítomní: 

Starosta obce–Ing. MarianLenhard 

Poslanci–Ján Baláţ, Ľubica Mániková,PhDr. Pavel Mičianik, PhD., M.A.,Ján Roţňai, Mária 

Špaňhelová, Ing. Miroslava Tkáčová,Bc. Andrea Valachová, Margaréta Ţigová 

 

Neprítomní: Bc. Jozef Košičiar  

Hlavná kontrolórka obce – Ing. Alexandra Vranová 

 

 

K bodu 1/ 

Ing. MarianLenhard, starosta obce – otvorenie zasadnutia o 17.05 h a privítanie prítomných. 

Predloţil návrh programu zasadnutia OZ. 

 

 OZ schvaľujeProgram zasadnutia OZ 

Uzn. č. 61/2022  Za: 6  Proti: 0  Zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 2/ 

 Starosta– návrh za overovateľov –Ján Baláţ, Ján Roţňai 

návrh za členov návrhovej komisie –Ľubica Mániková, Mária Špaňhelová 

 

OZ schvaľuje 

Uzn. č. 62/2022 Za:7 (prišla M. Ţigová)  Proti: 0  Zdržal sa: 0 

 

 

 

K bodu  3/  

 Starosta –neboli stanovené nové úlohy. 

 

 OZ berie na vedomie 

Uzn. č. 63/2022  Za:7  Proti: 0  Zdržal sa: 0 
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K bodu  4/  

 PhDr. Pavel Mičianik, PhD., M.A., zástupca starostu – informácia o zasadnutí OR zo 7. 

septembra 2022.  

 

 OZ berie na vedomie 

Uzn. č. 64/2021 Za: 8 (prišla Bc. A. Valachová)  Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

 

K bodu  5/  

 Starosta– VZN č. 3/2022 o určení výšky príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov v školách 

a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Lovinobaňa nebolo prerokované 

na OR. Ceny potravín idú hore, je preto nevyhnutné zvýšiť poplatky aj v našich školských 

zariadeniach. 

 Bc. Andrea Valachová – poplatok 10 € za MŠ sa jej zdá vysoký, chce vedieť z čoho sa skladá. 

 Ľubica Mániková – ide o beţný poplatok v školských zariadeniach, ktorý sa od 1. septembra t. 

r. všade zvyšuje. 

 Starosta – štruktúru tohto poplatku nenájdete, pretoţe neexistuje. Napríklad v obci Dobroč sa 

poplatok v MŠ zvýšil na 12 €. 

 

 OZ schvaľuje  
VZN č. 3/2022 o určení výšky príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov v školách 

a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Lovinobaňa. 

Uzn. č. 65/2022 Za: 6 Proti: 0        Zdržal sa: 2 (J. Baláţ, Bc. A. Valachová) 

 

 

K bodu  6/  

 Starosta – Monitorovaciu správu o plnení programovacieho rozpočtu obce Lovinobaňa k 30. 

6. 2022 vypracovala ekonómka obce Brigita Segečová. Poslanci OZ ju dostali k nahliadnutiu 

prostredníctvom elektronickej pošty.  

 

 OZ berie na vedomie 
Monitorovaciu správu o plnení programovacieho rozpočtu obce Lovinobaňa k 30. 6. 2022. 

Uzn. č. 66/2022  Za: 8  Proti: 0  Zdržal sa: 0 
 

 

K bodu  7/  

 Starosta – oboznámil členov OR s jednotlivými poloţkami rozpočtového opatrenia č. 4/2022. 

Oproti návrhu predloţenom na zasadnutí OR sa poloţky zmenili. Celkovo sa pouţije 

78 724,00 € z podprogramu „nešpecifikované beţné výdavky“. Z RF sa od konca augusta 

financie čerpať nesmú. Z tejto sumy sa 18 369 € pouţije na mzdy a platy a 6521 € na poistné 

pre zamestnancov OcÚ, keďţe vláda schválila kaţdému zamestnancovi 500 € príplatok (plus 

odmeny a 3 % navýšenie platov), no prostriedky naň nevyčlenila. Na rovnaký účel pre 

zamestnancov MŠ sa pouţije 7650 € a 1907 €, pre zamestnancov školskej jedálne MŠ 3650 € 

a 1239 €, pre zamestnancov školskej jedálne ZŠ 3650 € a 1239 €, pre terénne sociálne 

pracovníčky 1660 € a 827 € a pre pracovníkov ČOV 8110 € a 2391 €. Na nákup novej 

tlačiarne sa pouţije 1600 €, na splácanie úrokov z úveru na MŠ 1500 € (banka navýšila 

splátku úrokov o 200 €), na čistiace prostriedky a pracovné odevy ŠJ MŠ 1000 €, na novú 

pripojovaciu prírubu – miešacie koleso na ČOV sa pouţije 9000 €, na výmenu okien a dverí 

na Dome smútku 5000 € a 6000 € sa pouţije na zakúpenie 100 kusov nových stoličiek do 

Kultúrneho domu. Na pracovnú neschopnosť a nemocenské dávky sa vyčlení spolu 2300 €. 

Ceny energií zatiaľ navyšovať nemusíme, pretoţe ceny el. energie máme vysúťaţené do konca 

roka 2022 a ceny plynu do konca roka 2023. Či sa napriek tomu nebudú v súčasnej situácii 

zvyšovať je zatiaľ nejasné. 
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 Ján Baláţ, Bc. Andrea Valachová – pýtali sa, kde budú nové stoličky uloţené a kde sa 

uskladnia pôvodné lavice. 

 Starosta – nové stoličky pôjdu do kultúrneho domu (dajú sa zloţiť na seba) a lavice sa 

uskladnia na pódiu za oponou (tam boli aj keď bola v KD dočasne umiestnená MŠ).  

 Mária Špaňhelová – pýtala sa, či nové stoličky pôjdu aj do KD v Uderinej. 

 Starosta – v prípade potreby sa tam prenesú. Celkovo má obec 25 nových a 50 starých 

stoličiek. Objedná sa aj 25 nových stolov. 

 Ing. Miroslava Tkáčová – navrhla zároveň s výmenou okien márnicu aj vymaľovať. Pýtala sa 

ako je to s prácami na štadióne, kde OZ odsúhlasilo 500 € na spolufinancovanie opravy 

budovy tribúny. 

 Starosta – na vymaľovanie márnice by sa museli vyčleniť ďalšie peniaze. O časovom termíne 

prác na štadióne nemá informácie. V pondelok sa Ján Liptaj vráti z dovolenky a starosta sa 

s ním dohodne na vymaľovaní priestorov, ktoré v budove OcÚ vyuţíva záchranná sluţba. Tá 

poţiadala o vymaľovanie prenajatých priestorov. Zabezpečí si farby, obec na svoje náklady 

zabezpečí prácu. V tomto roku sa ešte realizuje aj oprava schodov do Domu sluţieb. Peniaze 

na to sú v rozpočte vyčlenené. 

 

 OZ schvaľuje 
rozpočtové opatrenie č. 4/2022. 

Uzn. č. 67/2022  Za: 8  Proti: 0             Zdržal sa: 0 

 

 

K bodu  8/  

 Starosta –Katarína Zvarová, Fučíkova 17/6, Lovinobaňa a Anna Beracková, Fučíkova 17/6, 

Lovinobaňa ţiadajú o prenájom miesta na parkovanie osobného motorového vozidla pred 48 

bytovým domom na parcele č. 1089/1 v majetku obce. Jednu zmluvu na vyhradené parkovacie 

miesto uţ obec uzatvorenú má. Môţe sa im to prenajať za rovnakých podmienok. 

 

 OZschvaľuje 
Ţiadosť Kataríny Zvarovej, Fučíkova 17/6, Lovinobaňa a Anny Berackovej, Fučíkova 17/6, 

Lovinobaňa o prenájom miesta na parkovanie osobného motorového vozidla pred 48 bytovým 

domom na parcele č. 1089/1 v majetku obce, kde nájom bude 30 €/rok. 

 Uzn. č. 68/2022  Za: 8  Proti: 0  Zdržal sa: 0 
 

 

K bodu  9/  

 Starosta – OZ by malo navrhnúť výšku nájomného za pálenicu v miestnej časti Uderiná. 

 Ján Týnus –zopakoval svoje stanovisko, ktoré k danej problematike prezentoval na zasadnutí 

OZ dňa 25. mája 2022. Ako predseda Lesnej spoločnosti Žičiovská, pozemkové spoločenstvo 

chce odkúpiť obecnú pálenicu v miestnej časti Uderiná. Nedostal od obce vyúčtovanie 

nezaplatených pohľadávok za prenájom pálenice. Dlţnú sumu je pripravený obci uhradiť. 

Napriek návšteve poslancov OZ so vo veci ďalej nekonalo. Ţiada o povolenie opraviť strechu, 

ktorá je v havarijnom stave. Je potrebné aj vybetónovať novú nádrţ na výpalky, keďţe z tejto 

vytekajú do potoka. Ľuďom to vadí, hoci do potoka vytekajúce ţumpy nikomu nevadia. 

Pripomenul aj investíciu do novej destilačnej kolóny (stará bola deravá). Začína sa 

vypaľovacia sezóna, preto treba v tejto veci konať. 

 Bc. Andrea Valachová – obec od Lesnej spoločnosti Žičiovská, pozemkové spoločenstvo 

nevidela ţiadne účty z pouţívania pálenice (trţby ani investície). Rozhodnutie v tejto veci by 

sa malo ponechať na nové OZ, ktoré určí výšku nájmu. Stará zmluva by mohla ostať 

v platnosti do konca vypaľovacej sezóny (začiatok apríla 2023). 

 PhDr. Pavel Mičianik, PhD., M.A –pálenica v miestnej časti Uderiná je majetkom obce 

Lovinobaňa. Kaţdú investíciu do pálenice preto musí schváliť OZ. Ak sa oprava strechy 

plánuje ešte v tomto kalendárnom roku, je potrebné najskôr predloţiť cenovú ponuku. 

 Starosta – vyčísli sa dlţný poplatok v zmysle starej zmluvy do konca tejto vypaľovacej 

sezóny. Rozhodnutie o novej nájomnej zmluve necháme uţ na nové OZ, ktoré bude zvolené 
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29. októbra 2022. Investície urobené lesnou spoločnosťou do pálenice sa po vyúčtovaní 

odpočítajú z budúceho nájmu. 

 Ján Týnus – bude rešpektovať rozhodnutie OZ, i keď starú nájomnú zmluvu by chcel nechať 

v platnosti ešte 2 – 3 roky. Strechu pálenice by chceli opraviť ešte toho roku. 

 

 OZschvaľuje 
Pokračovanie nájomnej zmluvy z roku 2011 s Lesnou spoločnosťou Žičiovská, pozemkové 

spoločenstvo na prenájom pálenice v Uderinej do apríla 2023 s podmienkou vysporiadania 

podlţností spoločnosti voči obci. 

Uzn. č. 69/2022  Za: 8  Proti: 0  Zdržal sa: 0 

 

 

K bodu  10/  

 Starosta – ostane mu cca 20 dní nevyčerpanej dovolenky, ktorú ţiada preplatiť. 

 

 OZschvaľuje 
Preplatenie nevyčerpanej dovolenky za rok 2022. 

Uzn. č. 70/2022  Za: 8  Proti: 0  Zdržal sa: 0 
 

 

 

K bodu 11/  

 Ján Roţňai – pýtal sa, prečo v ubytovni Kord bývajú celé rodiny. Deti im sem údajne chodia 

aj do školy. Mali by tam byť ubytovaní len robotníci pracujúci na rýchlostnej ceste. Ostatní by 

mali platiť obci poplatok. 

 Starosta – obec poplatok z nájomného ubytovania nemá zavedený, keďţe tu také zariadenie 

neexistovalo. Majiteľ ubytovne Kord prenajíma miestnosti a obci platí daň z nehnuteľnosti. 

Vie, ţe tam býva cigánska rodina z východného Slovenska. Nemoţno ich prihlásiť ani na 

prechodný pobyt. Ohľadne týchto zariadení sa plánuje zmena zákona a daňová správa bude 

takéto subjekty následne kontrolovať a preverovať. 

 

 Starosta – informoval, ţe sa uskutočnia nové voľby na riaditeľku MŠ. Kandidátka zvolená 

radou MŠ nesplnila poţadované kritériá na odbornú prax a vzdelanie. Takto obci odpovedali 

na ţiadosť o posúdenie z ministerstva školstva. Dočasne poveril vedením MŠ Danu 

Mahútovú. Druhé kolo volieb uţ bolo vyhlásené, bude sa konať 14. októbra 2022. 

Bc. Andrea Valachová – kandidátka, ktorá zvíťazila predstavila celkom novú a zaujímavú 

víziu fungovania MŠ. Podmienkou dotácie na stavbu novej MŠ bolo udrţať v nej 72 detí po 

dobu troch rokov. Inak by sa dotácia musela vrátiť. 

 Starosta – netreba robiť paniku, nič sa vracať nebude. Z dotácie obec musela vrátiť 102 000 €. 

 

 Ján Melicherčík – Jednota dôchodcov plánuje 7. októbra 2022 schôdzu pri príleţitosti mesiaca 

úcty k starším. Poprosil o príspevok 100 € na občerstvenie. 

 Starosta – peniaze v rozpočte na tento účel sú. 

 PhDr. Pavel Mičianik, PhD., M.A – schôdza by sa mohla spojiť aj s ocenením jubilantov. 

 Starosta – ocenenie jubilantov sa tento rok neplánuje. 

 

 Mária Špaňhelová– informovala, ţe nové schody na pódium Kultúrneho domu v miestnej časti 

Uderiná budú na budúci týţdeň hotové. Pýtala sa ako je to s plotom okolo KD a toaletami. 

Ţiadala, aby bola prítomná pri najbliţšej fyzickej inventarizácii obecného majetku v Uderinej. 

O veciach určených na vyradenie by mala rozhodnúť inventarizačná komisia a nie jednotliví 

zamestnanci obce. Nedovolila napríklad vyhodiť oponu z KD. Upozornila aj na zvýšenú 

hlučnosť v miestnej časti Uderiná po výrube stromov pri ceste 1. triedy. Hodila by sa tam 

zvuková bariéra. Pýtala sa, či bude zber veľkoobjemového odpadu a ako riešiť prípad, keď má 

občan nárazovo veľa odpadu. 

 Starosta – plot okolo KD sa urobí. Pozemok bol v prítomnosti majiteľov susedných 

nehnuteľností vytýčený. Je aj ponuka na opravu toaliet, ta sa uţ ale nechá novému 
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zastupiteľstvu. Fyzická inventarizácia sa bude robiť tento rok. Budovanie zvukovej bariéry pri 

Uderinej je nereálne. Rýchlostná komunikácia ju mať bude. Zber veľkoobjemového odpadu sa 

bude konať túto jeseň. Občania, ktorí majú nárazovo veľa odpadu to budú môcť riešiť 

zakúpením plastového vreca s nálepkou. 

 

 Bc. Andrea Valachová – mal by sa aktualizovať aj projekt obecnej kanalizácie a získať na ňu 

dotácie. 

 Margaréta Ţigová–v rozpočte by sa mali vyčleniť peniaze na projektovú dokumentáciu. 

 Starosta – projektant, ktorý obci robil pôvodnú dokumentáciu uţ neţije. Bude sa musieť 

osloviť niekto iný. 

 Ján Týnus – ţiadal zahrnúť do projektu kanalizácie ukončenie daţďovej kanalizácie za jeho 

záhradou. Je tam len rúra s priemerom 30 cm. Hrozí, ţe daţďová voda znehodnotí studne. 

Pýtal sa odkedy bude fungovať nový systém zberu odpadu. Myslí si, ţe ľudia budú vynášať 

odpadky do lesa. 

 Starosta – k novému systému zberu odpadu vyšli obecné noviny, ešte raz sa k tomu vráti. 

Keďţe firma Mepos nemá čítačky kódov, počet vyvezených nádob bude kontrolovať 

zamestnanec obce. Niektorí stále vyváţajú odpadky do lesa, počítame s tým. za také počínanie 

budú zavedené sankcie. 

 

 Katarína Čipčalová – pýtala sa, či do komunálnych volieb staré OZ ešte zasadne. 

 Starosta – zasadne v polovici októbra. Potrebujeme pripraviť rozpočet na budúci rok, aby obec 

nezostala v rozpočtovom provizóriu 

 

 Veronika Ľuptáková – sťaţovala sa, ţe nesvieti svetlo vo dvore sociálnych bytov. Rozbité 

vchodové dvere sa vymenili aj so zárubňou. Okolo budovy je stále neporiadok. Na ohlásené 

spoločné upratovanie nikto neprišiel. 

 Starosta – svetlo na stĺpe vo dvore sociálnych bytov dá opraviť.  

 Ing. Miroslava Tkáčová – spoločné upratovanie okolia budovy soc. bytov by mali 

zorganizovať terénne sociálne pracovníčky. 

 Marián Mertus – ţiadal aspoň zbrúsenie a zarovnanie jám cesty vedúcej od námestia k novým 

domom v miestnej časti Uderiná. 

 Starosta – cesta sa bude riešiť, keď sa dostavajú rozostavané domy. 

 

 

 Starosta obce sa poslancom poďakoval za účasť a o 18.41 h ukončil zasadnutie obecného 

zastupiteľstva. 

 

 

 

V Lovinobani dňa 19. 9. 2022 

 

Zapísal:   PhDr. Pavel Mičianik, PhD., M. A. ............................. 

 

Overovatelia: Ján Baláţ   ............................. 

 

  Ján Roţňai   ............................. 

  

 

Ing. MarianLenhard, starosta obce  ........…..…………    

     


